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Něco málo informací z obce 
Obecní úřad upozorňuje občany, že do konce března je ještě možnost úhrady poplatku za 

svoz komunálního odpadu a poplatek ze psů.  
Ve vývěsní skříňce obecního úřadu je zveřejněn rozpočet obce na rok 2006. Dotazy 

k rozpočtu lze konzultovat na obecním úřadě vždy v úřední dny. 

Pohyb obyvatel Jetřichova 
K 31.12.2005 je stav obyvatel Jetřichova 451 osob. Z toho 238 mužů a 213 žen. 

Věkové složení  
 6  7-18 19-32 31-40 51-50 51-60 61-70 71-80 81-90 91-100 
Muži 11 45 35 43 26 41 15 14 3 1 
Ženy 5 33 32 37 27 38 24 12 3 1 

Průměrný věk:  
                           u mužů    23,4 roku 

         u žen       21,2 roku    
Celkový průměr obyvatel  22,3 let. 

Celkem narození v roce 2005 
únor        1  květen  1 

     březen     2 červenec    1 
     duben   1 září 1 

Úmrtí v roce 2005  
4  občané  

V roce 2005 se do obce přistěhovalo 16 občanů a odstěhovalo 13 občanů. 

Odvoz komunálního odpadu – popelnic 
Březen   13.03.2006 – 27.03.2006 
Duben   10.04.2006 – 24.04.2006 

Když Vás rozbolí zuby 
Rozpis lékařů na stomatologickou službu, která je zajištěna v době od 9.00 

do 11.00 hod. 
11.3. – 12.3. MUDr. Růžičková poliklinika Broumov 491 582 381 
18.3. – 19.3. MUDr. Práza ZS Machov 491 547 139 
25.3. – 26.3. MUDr. Slezáková poliklinika Broumov 491 523 607 
1.4. – 4.3.  MUDr. Pastelák Sadová 44, Broumov 491 524 334 
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Ostatky v Jetřichově  
Tělovýchovná jednota zve širokou veřejnost na ostatkovou zábavu, která se 

připravuje na 18. března 2006. K tanci a poslechu bude hrát hudební skupina 
„EMA“ pod vedením kapelníka Emila Maryšky. Vstupné 40,- Kč. Bohatá 
tombola a jako hlavní cena bude digitální fotoaparát. 

Také jako obvykle bude procházet obcí skupina masek, která bude na večerní 
zábavu zvát. Pořadatelé předem děkují těm občanům, kteří přispějí věcnou 
cenou do tomboly a těší se na hojnou účast. 

Výroční jednání tělovýchovné jednoty Sokol. 
V minulém měsíci se uskutečnilo výroční jednání tělovýchovné jednoty. Na tomto jednání 

byla hodnocena činnost za uplynulé období od minulé výroční schůze. I přesto, že počet akcí 
má sestupnou tendenci, bylo co zhodnotit. Faktem však zůstává, že se na činnosti podílí čím 
dál tím méně členů a každá akce se uskuteční s vypětím všech sil úzkého kolektivu.  

Z kraje roku loňského se uskutečnily závody dětí na bobech a ve sjezdovém lyžování. 
Děti jako vždy byly odměněny nejen sladkostmi, ale i cenami a medailemi. Jako vždy 
hlavními sponzory akce bývá firma Elektrosprintservis Jaroslav Doležal a Autodílna Novák. 
Dalšími akcemi, které tělovýchovná jednota uspořádala byly „Ostatky“ včetně průvodem 
masek po vesnici, dětský karneval a jako jedna z posledních akcí i „1 ročník memoriálu 
Jiřího Němečka“. Za velmi krásného počasí se akce zúčastnilo na 50 jezdců včetně dcery 
Jitky s manželem a hradeckých kamarádů.  

Jednou ze stěžejních akcí byla také údržba sportovního zařízení, i když hlavní tíhu nesl 
obecní úřad. Důvodem proč k takovéto rozsáhlé akci muselo dojít, bylo rozhodnutí OZ, že 
hlavní akce oslav 750 let od založení obce se uskuteční na hřišti tělovýchovné jednoty. 
Většina občanů, kteří se oslav zúčastnili, mohli posoudit, v jakém stavu se dnes areál nachází. 
Tělovýchovná jednota věří, že celá údržba nebyla zbytečná a hřiště bude sloužit i nadále ke 
sportování široké místní veřejnosti.  

Na závěr zprávy zazněla také kritika především bývalých členů, kteří se sportováním 
skončili, ať již ze zdravotních, časových či jiných důvodů, kdy tito již nenacházejí vztah k 
tělovýchovné organizaci a naopak její činnost pomlouvají. Tělovýchovná jednota Sokol 
vyzývá proto všechny občany: Nechte nevraživosti a přijďte mezi nás. Hřiště má sloužit 
všem, nač jezdit za sportem jinam. Přiveďte na hřiště své přátelé a známé. 

Hasičská organizace a její činnost 
21.1.2006 se opět konal v K.D. v Jetřichově hasičský trojboj žáků a dorostenců v uzlové 

štafetě, půlspojky a test P.O. Soutěže se zúčastnilo 8 družstev dorostenců, 30 družstev starších 
žáků a 25 mladších žáků. Soutěžící družstva jsou pětičlenná. Umístění družstev v jednotlivých 
kategoriích na prvních třech místech: 
Mladší žáci: 1. Stolín A   Starší žáci: 1.Velichovky B 
  2. Horní Radechová           2. Horní Radechová B 
  3. Běloves A           3. Velichovky A 
Dorostenci:  1. Velichovky  
  2. Velká Ledhuje B 
  3. Nové Město nad Metují 
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Soutěžících bylo v 63 družstvech celkem 315. 
Jetřichov v soutěži zastoupen nebyl. Soutěžící družstva na prvních třech místech dostala malý 
pohár s věnováním starosty obce Jetřichova. 

Naši členové zajišťovali organizaci a občerstvení pro soutěžící družstva. Zde je třeba 
poděkovat všem naším členům, kteří tuto akci zajišťovali a starostovi obce p. Doležalovi za 
propůjčení K.D. bez finanční úhrady a za ceny pro soutěžící družstva. 

28.1.2006 jsme pořádali tradiční Hasičský ples s vepřovými hody. Ples se vydařil, i když 
byl málo navštíven, tak si účastníci plesu za zvuku Modeusu velmi pěkně zatančili. Součásti 
plesu byla i bohatá tombola. Zde děkujeme všem, kteří do tomboly přispěli hodnotnými 
cenami. A všem našim členům, kteří zajišťovali organizaci plesu. 

4.2.2006 se konala výroční valná hromada, které se zúčastnilo 40 ze 60 členů. Jako host se 
zúčastnil starosta OSH v Náchodě Ivan Kraus. 

Na úvod výroční val. hromady jsme minutou ticha uctili památku zesnulých Lad. Štaudy a 
našeho přítele Milana Berky. 

Ve zprávě za rok 2005 byla podrobně zhodnocena naše činnost v roce oslav 750 let 
založení obce a 125 výročí založení hasičů. Naše činnost byla zaměřena na provádění úprav 
budov a jejich okolí. Na těchto akcích bylo odpracováno celkem 710 hodin. Dále na 
zhotovení parketu bylo odpracováno 110 hodin. Jedná se o brigádnické hodiny. Rovněž i 
zhotovení nové el. instalace v celém objektu byla provedena brigádnicky našimi členy 
Jaroslavem a Dušanem Doležalovými. 

 Organizátorem všech akcí na cvičišti byl starosta SDH Milan Koňarik. 
A co nás čeká v roce 2006. 
 Dokončení prací na položení podlahy v prvním domečku. Příprava hranice na 

čarodějnice a provést jarní úklid cvičiště. Takže brigád bude dost. V plánu máme provedení 
sběru železa a papíru. Přesný den provedení sběru bude včas oznámen plakáty. 

       Výbor SDH. 

Aktuální téma – ptačí chřipka 
Ze sdělovacích prostředků se stále častěji dozvídáme, jak se vir ptačí chřipky H5N1 šíří 

po Evropských zemích. V současné době je již hlášen ze všech zemí okolo naší republiky. 
Postupně jsou jednotlivými státy přijímána opatření za účelem snížení a omezení nebezpečí, 
která sebou tato choroba ptáků, v ojedinělých případech přenosná i na člověka, může přinést. 
Jedním z opatření je i ohlášení nálezu nemocných a uhynulých ptáků. Hlásí se Krajské 
veterinární správě (oblastní inspektorát je například v Náchodě – 491 428 748) dále i 
prostřednictvím všech veterinárních zařízeních a veterinárních lékařů. Je možno se obrátit i na 
obecní a městské úřady, případně i na policii. 

Správa CHKO Broumovsko vyzývá jednak občany, ale také výše jmenované 
instituce, které se při výkonu své činnosti setkají s případy úhynů volně žijících zvláště 
chráněných ptáků, aby je oznámili také na pracoviště správy v Polici nad Metují. 
Kontaktní osobou je zoolog správy Jiří Spíšek, číslo telefonu 491 549 027. Týká se všech 
zvláště chráněných druhů a to zejména dravých ptáků, kteří jsou potenciálně ohroženi 
nakažením. Draví ptáci nemocné a oslabené živočichy přednostně loví. Protože převážná 
většina dravců a sov patří mezi živočichy chráněné zákonem, je každý takový nález i pro 
pracovníky CHKO významným. Dle zákona je totiž zvláště chráněný druh živočicha 
chráněný i mrtvý, proto s ním nelze nakládat podle vlastního uvážení, nelze jej sebrat, 
preparovat, nebo jím jinak manipulovat. Je pochopitelné, že v případě ohrožení veřejného 
zdraví, mají zoohygienická opatření přednost, proto Správě CHKO Broumovsko postačí jen 
informace o případech nálezů, které prověří a další postupy budou plně v kompetencích 
příslušných orgánů řešících protinákazovou situaci. Při nálezu mrtvého ptáka je třeba 
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obezřetnosti a preventivně postupovat tak, jako by se jednalo o infikovaný kus. To znamená, 
je třeba dělat vše proto, abychom neohrozili sebe a také, aby nedošlo k nákaze jiných osob, 
případně zamezit nakažení jiných ptáků. Není třeba se domnívat, že každý nalezený pták 
uhynul na ptačí chřipku. Zvláště nyní v jarním období se budeme setkávat s případy úhynů 
ptáků způsobenými letošní krutou zimou. Dále mohou uhynout i ptáci navracející se z jihu na 
následky vyčerpání, nebo i na choroby, kterým podlehnou z důvodů oslabení po dlouhé cestě 
ze zimovišť. Dosud nejčastěji se ptačí chřipka vyskytla u ptáků vázaných na vodní prostředí, 
například u labutí a dá se dále předpokládat například u kachen, racků apod. 

Bližší informace o samotném onemocnění a prevenci je možno získat na stránkách: 
www.ptaci-chripka.cz 

Chovy drůbeže a ptačí chřipka. 
I když velkochovy drůbeže většinou nekomunikují přímo s vnějším prostředím, přijaly a 

řídí se již v současné době opatřeními, která by měla v maximální míře omezit rizika 
zavlečení ptačí chřipky do těchto provozů. Větší nebezpečí však hrozí v případě drobných 
chovů. Někteří drobní chovatelé na venkově jsou zvyklí držet drůbež ve výbězích, nebo ji 
volně pouštět na pozemky okolo svých stavení. Toto nebezpečí spočívá v možnosti kontaktu 
drůbeže s volně žijícími ptáky, kteří se zdržují v blízkosti domácích zvířat a většinou se i 
přiživují na zbytcích potravy po drůbeži. K nakažení virem ptačí chřipky dochází dýchacími 
cestami, dále i masem a krví z nakaženého kusu a trusem. Věříme, že po tomto logickém 
vysvětlení situace a možných rizik se nenajde nezodpovědný hospodář, který by i ve vlastním 
zájmu iniciativně nepřistoupil k opatřením, která by případné nebezpečí snížila. Je to 
například omezení pobytu drůbeže v prostoru, kde by mohli přijít do kontaktu s divokým 
ptactvem a jejich trusem. S tím také souvisí krmení a napájení drůbeže, které je vhodné 
provádět například uvnitř takových objektů, kam nebudou mít divocí ptáci přístup. Také je 
vhodné ochránit své chovy minimálně zastřešením v kombinaci se sítěmi. Samotné sítě totiž 
nemusí zabránit propadávání trusu sedících divokých ptáků. 

Jak poznáme onemocnění: Drůbež (ptáci) přestávají přijímat potravu a pití, jsou 
načepýření, objevují se u nich změny na holé kůži na hlavě a na běhácích. Vlastní ochrana 
osob, doporučuje se používat ochranné rukavice, obuv, oděvy, roušky na nos a ústa. Před 
příchodem do obytných částí obydlí bychom se měli převlékat a přezouvat. 

Jiří Spíšek, zoolog Správy CHKO Broumovsko 

 
 

Lyžařské závody a závody v jízdě na pekáči 
V sobotu 25. února 2005 odpoledne se na kopci Králák uskutečnily lyžařské závody a 

závody v jízdě na pekáči. Za pěkného zimního počasí se jich zúčastnilo 25 dětí a dokonce i 
několik dospělých v maskách. Závodilo se ve sjezdu, ve slalomu a nejmenší děti sjížděly 
zledovatělý kopec na sáňkách a bobech. Nejlepší závodníci ve všech kategoriích byli 
odměněni medailemi, každý účastník pak byl odměněn sladkou odměnou a drobnými cenami. 
Závody byly zakončeny hromadným sjezdem masek. Dík patří všem, kteří se o uspořádání 
závodů pro děti zasloužili a to jak organizátorům, TJ SOKOL Jetřichov, tak i všem, kteří 
věnovali ceny. 
     Na poslední straně je několik fotografií ze závodů. 
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Téměř kompletní závodní pole 

 
 

 
 
 
 
 Medaile pro vítěze v jízdě na pekáči. 
 

 
Medailisté lyžařských závodů při zaujatém sledování hromadného sjezdu masek. 

 
 

Vydává kulturní, školská a sociální komise při OZ Jetřichov nákladem 200 ks. 
Informace a příspěvky na tel. 491 582 425, 724 224 960 

nebo elektronickou poštou na jetrichov@tiskali.cz, 
případně: falco-vyroba@cbox.cz 


